
AKADEMICKÝ SENÁT SLEZSKÉ UNIVERZITY 
 

86. zasedání – 2. 5. 2000 
 
Přítomni: Vaněk, Sedlář, Wagnerová, Šaur, Křivá, Kolář, Franěk, Truparová, Vojtal, 

Horák 
Omluveni:  Stavárek, Godulová 
Nepřítomni:  Šenkypl, Janoušek 
Hosté:  Krupka, Kania 
 
 
Program:  
1. Zahájení 
2. Studijní programy Matematického ústavu SU 
3. Výroční zpráva o hospodaření SU za rok 1999 
4. Výroční zpráva o činnosti SU za rok 1999 
5. Vědecká rada SU – odvolání a jmenování členů 
6. Různé 
 
 
Ad. 1): 

Předseda Vaněk zahájil zasedání a omluvil se za problémy spojené s distribucí 
materiálů členům AS. 

 
Šaur: Vznesl námitky proti pozdnímu rozeslání materiálů a proti počtu přítomných členů 
(usnášeníschopnost). 
 
 
Ad. 2) 

Rektor tento materiál uvedl, předseda Vaněk požádal přítomné o připomínky. 
 

Šaur:  Sdělil, že není možné, aby studenti, kteří byli přijati jako studenti SU pro program 
matematika, studovali dvouoborové  učitelské studium, které je částečně zabezpečované 
fakultou. 
Výsledek hlasování: pro: 9,  proti: 0, zdržel se: 2 
 
 
Ad. 3) 

Kvestor uvedl předložený materiál. Informoval o výsledku jednání Správní rady SU a 
o jejich připomínkách. 

 
Diskuse: 
 
Vaněk: Dotázal se, jaký je rozdíl mezi hospodářskými výsledků v tabulkách na str. 7 a 8. 
 
Wagnerová: Dotázala se, proč jsou na str. 7 tak vysoké krátkodobé závazky. Dále se 
pozastavila nad daní ve výši 650 tis. Kč v souvislosti s krytím zhoršeného hospodářského 
výsledku z předešlého období. 
Výsledek hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 
(hlasování proběhlo bez přítomnosti doc. Šaura) 
 
 



Ad. 4)  
 Rektor komentoval předložený materiál. Sdělil, že k 15. 5. 2000 bude materiál odeslán na 
MŠMT a zveřejněn na webu SU. Poznamenal, že zpráva o činnosti bude do budoucna pro SU 
velice důležitá. Dále informoval o průběhu a výsledcích jednání Správní rady SU. Rektor 
požádal AS o umožnění redakčních vstupů do předloženého materiálu. 
 
Diskuse: 
 
Vaněk: Poznamenal, že materiál byl dán k dispozici senátu velice pozdě. Fakta v tomto 
materiálu by měla být neměnná, přičemž může dojít ke stylistickým úpravám. Dále 
poznamenal, že jmenné seznamy by měly být uváděny v konkrétních kapitolách (do 
budoucna) a ve shrnující závěrečné části by měly být pouze „suché“ číselné údaje. Dále 
doporučil sladit formu údajů u fakult, ověřit uvádění studijních programů (bc., mgr.) a u 
kapitoly 6.1.2 ověřit správnost údaje (pracovní úvazek odb. asistenta 50 hod/měsíc). 
 
Vojtal:  Dotázal se, zda připomínky a doporučení Správní rady budou zapracovány do zprávy 
o činnosti. Rektor sdělil, že do verze zaslané senátu jsou již tyto připomínky zapracovány. 
 
Sedlář: Poznamenal, že u počtu zahraničních studentů je v tabulce formální problém. 
 
Franěk: Požádal o doplnění do odrážky 2) organizačního schématu OPF Informačního centra. 
 
Kolář: Sdělil, že u kapitoly 3.1.1. chybí magisterský studijní obor Anglická filologie. Vznesl 
námět na zhotovení cizojazyčné verze materiálu. 
 
Wagnerová: Poznamenala, že i u OPF jsou chybně nebo neúplně uvedeny studijní programy a 
obory. 
 
AS SU přijal usnesení, že se bude zabývat materiálem na svém mimořádném zasedání. 
Výsledek hlasování: pro: 10 , proti: 0, zdržel se: 1 
 
Ad. 5) 
  Rektor požádal senát o schválení jmenování nových členů a odvolání stávajících členů 
Vědecké rady SU. Dále sdělil, že je nutné poděkovat odvolávaným členům rady. 
Výsledek hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 
(hlasování proběhlo bez přítomnosti doc. Šaura) 
 
Ad. 6) 

Rektor informoval o návštěvě ministra školství Mgr. Eduarda Zemana na SU dne       
28. 4. 2000 a o informacích, které byly ministrovi poskytnuty. Rektor konstatoval, že ze 
strany FPF byl projeven značný nezájem o diskusi s ministrem.  

 
Kvestor předložil senátu rozpočet rektorátu za rok 1999 a pro rok 2000. Komentoval 

problematiku tvorby rozpočtu a dopady snížené dotace ze státního rozpočtu. Sdělil, že by bylo 
dobré, aby se AS na svém dalších mimořádném zasedání vyjádřil k rozpočtu rektorátu, aby 
bylo možné postupovat ve tvorbě rozpočtu pro SU dále. 

 
Diskuse: 
 
Šaur: Upozornil na to, že by nebylo dobré omezit náběhová studia. Upozornil dále, že by ve 
financování nemělo docházet k rozporu s Dlouhodobým záměrem SU. 
 



Vaněk: Dotázal se, zda budou v předloženém materiálu ještě změny. Kvestor sdělil, že upřesní 
údaje. Předseda AS požádal o to, aby na dalším zasedání AS byly k dispozici údaje o 
mzdových nákladech součástí SU. 
 
 Předseda AS informoval o tom, že předal ministrovi školství při jeho návštěvě SU svůj 
dopis týkající se rozpočtu pro rok 2000. 
 
Rektor požádal, aby se AS sešel ještě jednou v termínu do 15. 5. 2000 k projednání 
aktualizace Dlouhodobého záměru SU. Akademický senát rozhodl, že mimořádné zasedání 
bude svoláno na 11. 5. 2000 v 15.00 hodin do Karviné. 



 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 

 
U S N E S E N Í 

 
z 86. řádného zasedání  

 
 

1. Akademický senát bere na vědomí strukturu předmětů v blocích M02 – M12. V ostatních 
blocích žádá senát o sdělení závěru, ke kterému dospěl Akademický senát Filozoficko-
přírodovědecké fakulty SU ve vztahu ke studijním programům zabezpečovaným fakultou. 

 
2. Akademický senát schvaluje Výroční zprávu o hospodaření za rok 1999. 
 
3. Akademický senát projednal Výroční zprávu o činnosti za rok 1999. Přednesl připomínky, 

které rektor zapracuje do materiálu a senát se k dopracované Výroční zprávě vyjádří na 
svém mimořádném zasedání. 

 
4. Akademický senát souhlasí: 
a) s ukončením činnosti Prof. RNDr. Jiřího Bičáka, DrSc., Prof. RNDr. Jaroslava Ramíka, 

CSc. a Doc. Ing. Jana Steinera, CSc. ve Vědecké radě Slezské univerzity, 
b) se jmenování nových členů Vědecké rady Slezské univerzity, a to: PhDr. Pavla Kouřila, 

Doc. Ing. Františka Němce, Ph.D. a Doc. Ing. Tibora Paulíka, CSc.. 
 
 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk 
  předseda AS SU 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Opavě 2. 5. 2000 
 


